
   
 

9. juni 2022 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Har Naalakkersuisut i sinde at udarbejde den prisundersøgelse som Inatsisartut besluttede i 

forbindelse med behandlingen af FM2019/194? 

a. Hvornår påregner Naalakkersuisut i så fald at omdele undersøgelsen? 

b. I sin tid vurderede de daværende forslagsstillere, at en undersøgelse ville koste omkring 

750.000 kroner. Hvad vurderer Naalakkersuisut, at det vil koste at færdiggøre 

undersøgelsen? (Jeg tillader mig at gå ud fra, at der er foretaget et vist forsarbejde 

allerede) 

 

2. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 

(Medlem af Inatsisartut Jens-Frederik Nielsen, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

Et enigt Inatsisartut vedtog på FM 2019 dette forslag: 

 

Forslag til Inatsisartutbeslutning om at pålægge Naalakkersuisut, at undersøge årsagerne til det høje 

prisniveau på dagligvarer i Grønland set i relation til det gennemsnitlige prisniveau i landene under 

OECD. Undersøgelsen skal indeholde anbefalinger og strategier til, hvorledes en nedbringelse af 

prisniveauet på dagligvarer i Grønland kan fremmes samt en vurdering af om de gældende regler i 

konkurrencelovgivningen er tidssvarende med henblik på at sikre effektiv konkurrence og modvirke 

overnormale avancer. Undersøgelsens resultater skal inden EM 2020 fremlægges i Inatsisartut. 

 

Jeg er klar over, at Naalakkersuisut på grund af mellemliggende valg til Inatsisartut ikke længere er 

forpligtet til at udarbejde undersøgelsen. 

 

Jeg finder dog undersøgelsens indhold interessant, og ønsker derfor at mine spørgsmål bliver besvaret 

indenfor 10 arbejdsdage. 


